
 
Protokół nr XX/20 

z XX Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 17 grudnia 2020 roku  

 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:00 otworzył obrady XX Sesji 

witając radnych i pozostałych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Obecnych radnych - 25: 

 na sali sesyjnej - 8 

 on-line - 17 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Częstochowskiego do roku 2023 z perspektywą na lata 2024 – 2027”, gdyż pomimo terminu 

nie ma wymaganej opinii województwa śląskiego.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie ww. wniosek o zdjęcie z porządku 

obrad pkt. 15.  

 

Rada Powiatu przyjęła poprawkę do porządku obrad: jednomyślnie 25 głosami „za”.   
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Zdjęcie z porządku obrad pkt. 15 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie 

porządek obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad jednogłośnie: 25 głosami „za”. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XX Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Częstochowskiego na lata 2021-2028 wraz z autopoprawką oraz projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok wraz z autopoprawką. 

a. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dotyczących  

projektów: budżetu i wieloletniej prognozy finansowej. 

b. przedstawienie opinii Komisji Budżetu, w tym wniosków stałych komisji Rady. 

c. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu wobec opinii Komisji Budżetu oraz wniosków 

komisji. 

d. dyskusja nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021-2028; 

e. dyskusja nad projektem budżetu powiatu częstochowskiego na 2021 rok; 

f. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Częstochowskiego na lata 2021-2028. 

g. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2020 – 2027. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie powiatu częstochowskiego w 2021 roku.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 

2021 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok. 

15. Skreślony. 

16. Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Częstochowskiego za lata 

2018 – 2019”. 

17. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

18. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

19. Zamknięcie obrad XX Sesji. 
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Harcerze z częstochowskiego Hufca ZHP przekazali na ręce starosty częstochowskiego 

Betlejemskie Światło symbolizujące pokój, porozumienie i pojednanie między narodami. 

 

Starosta K. Smela podziękował harcerzom za pełnioną misję i przekazywanie światła oraz 

nadziei. Zwrócił uwagę, że kończący się rok 2020 to trudny rok, pełen niepewności i walki. 

Pozostaje jednak wierzyć, że światełko i życzliwość przekazywana przez harcerzy przyniesie 

dobre nowiny w nowym roku. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XIX/20 z sesji w dniu  

5 listopada 2020 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednogłośnie: 25 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XIX/20:  
 

Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Henryk Kasiura 

2. Ignacy Palutek 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednogłośnie: 25 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny od dnia 5 listopada 2020 roku omawiając zadania i cele realizowane przez 

poszczególne jednostki i wydziały starostwa, w tym Wydział OK, ZO oraz PZD. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Wszyscy w starostwie pracujemy, bo zadań do  
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wykonania jest sporo i obowiązują terminy, aczkolwiek zachowane są rygory sanitarne, a tryb 

pracy jest zdalny i zmianowy. Wniosek szpitala w Blachowni o obniżenie czynszu dzierżawnego o 

50%  został rozpatrzony negatywnie z uwagi na sytuację powiatu spowodowaną pandemią. Trwa 

nabór wniosków do II tury Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Powiat złoży 3 wnioski. 

Póki co, trwają przymiarki i decyzji nie zapadły. W I turze powiat otrzymał z Funduszu 

dofinansowanie do klimatyzacji w DPS w Blachowni w wys. 800 000 zł. Będzie próba wymiany 

zadania, gdyż klimatyzacja nie sprzyja chorym na covid-19. Dofinansowanie otrzymało też 5 gmin 

w powiecie. Zauważalne są duże dysproporcje w kwotach dofinansowania, mimo że miało być po 

równo i promowane są mniejsze powiaty. Sytuacja epidemiologiczna w jednostkach powiatu i w 

starostwie pomału stabilizuje są. Są pojedyncze przypadki zachorowań. Niestety 1 pracownik 

zmarł. Szacunek należy się szefom jednostek i służb walczących z pandemią. Sytuacja finansowa 

powiatu jest niezła, o czym świadczy ranking ZPP za 2019 rok, w którym powiat uplasował się na 

25 miejscu w kraju (na 317) i  5 w województwie śląskim. Uroczystości związane z przyznaniem 

statuetek  odbędą się tym razem w skromnej oprawie w związku z pandemią. Wniosek o dotację na 

publiczny transport zbiorowy został pozytywnie rozpatrzony przez wojewodę śląskiego i powiat 

otrzymał 1,5 mln zł dotacji. Trzeba jednak zaznaczyć, że realizacja zadania będzie sporym 

wyzwaniem. Wpłynęła oferta od fundacji „Nasza Ziemia” na wspólną realizację projektu na 

zagospodarowanie edukacyjne terenu wokół Domu Dziecka w Chorzowie, do której starosta 

osobiście się przychyla.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska poprosiła, aby powiat zaangażował się w 

problem ochrony pszczół i obrał w ZSz w Złotym Potoku kierunek edukacyjny obejmujący 

pszczelarstwo wraz z wykorzystaniem terenu i infrastruktury. Radna podkreśliła, że bez 

pszczół nie ma życia.  

 

Radny M. Janowski odniósł się do słów starosty odnośnie kwoty dofinansowana w wys. 

850 000 zł uzyskanej przez powiat na klimatyzację w DPS w Blachowni: że to program nie 

sztandarowy. Radny uważa, że jest to sztandarowy program rządu PiS, bo oznacza poprawę 

warunków bytowych oraz ochronę życia i zdrowia wpisującą się w politykę senioralną. Nie 

zgadza się też ze starostą, co do wsparcia otrzymanego przez 5 gmin w powiecie 

częstochowskim, bo wsparcie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dotyczy 

10 gmin.   

 

Starosta K. Smela poinformował, że wg opublikowanych informacji wsparcie otrzymało 

 6 gmin w powiecie częstochowskim: Kruszyna, Lelów, Poczesna, Olsztyn, Janów, Rędziny. 

Zapewnił, że nie toczy boi. Wsparcie dla Blachowni na pewno zagospodarują. Przygotowano 

wiele wniosków, w tym wniosek dla DPS-u, ale liczyli na więcej. 

 

Radny M. Janowski do listy gmin wymienionych przez starostę dorzucił gminę Opatów, 

Panki, Przystajń, Popów. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że gminy wymienione przez radnego 

znajdują się na terenie powiatu kłobuckiego. Następnie wyraził zadowolenie, że tyle gmin 

uzyskało dofinansowanie. Państwo ma obowiązek pomagać. To nie tak, że kogokolwiek 

wyróżniamy. Powiat przygotował projekty i cieszy się, że dostali środki, które postarają się 

wydać dobrze i  rzetelnie. Jak będzie pieniędzy więcej, jeszcze bardziej będą się cieszyć. Te 

wszystkie gminy są nasze, nie czyjekolwiek.  

 

Radny M. Janowski zgodził się, że wymienione przez niego gminy to gminy powiatu 

kłobuckiego. Cieszy się, że słowa starosty teraz trochę inaczej wybrzmiały. Co do kwestii  
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podmiany wniosku: sugeruje, aby tego nie robić, bo te pieniądze są przeznaczone na pomoc i 

bezpieczeństwo dla seniorów, którym się to należy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapewnił, że nie chcą ruszać tych pieniędzy, tylko chcą w 

ramach pomocy senioralnej zmienić ich przeznaczenie. Zapewnił, że są razem z seniorami i 

dbają o nich w tym trudnym okresie epidemicznym.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie: 

 uchwalenia budżetu powiatu częstochowskiego na 2021 rok; 

 uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 

2021-2028  

zostały udostępnione w systemie eSesja. Dokumenty były rozpatrywane we wszystkich 

komisjach Rady i zostały przez nie pozytywnie zaopiniowane. Do ww. projektów zostały 

wniesione autopoprawki zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszego protokołu. Przewodniczący 

poprosił skarbnika powiatu o rekomendację. 

 

Skarbnik K. Toczko przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

częstochowskiego na 2021 rok. Projekt budżetu wraz z projektem WPFn był rozpatrywany na 

posiedzeniach wszystkich komisji. Zaproponowane w uchwale wielkości budżetowe 

przedstawiają się następująco: 

 Dochody 116 990 398 zł.  

 Wydatki 116 203 676 zł  

 Nadwyżka operacyjna 9 153 790 zł  

 Nadwyżka budżetowa 786 722 zł  

 Rezerwy 1 782 023 zł 

 Przychody 3 701 251 zł 

 Rozchody 4 487 973 zł  

Na 2021 rok opracowano: plan zadań inwestycyjnych, wydatki na programy i projekty 

współfinansowane środkami unijnymi i innymi zagranicznymi, dochody i wydatki związane z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz realizacją zadań na podstawie 

porozumień zawartych z samorządami terytorialnymi i organami administracji rządowej, plan 

dotacji udzielanych dla jednostek sektora finansów publicznych i spoza publicznych, plan 

dochodów i wydatków rachunku dochodów jednostek oświatowych, dochody i wydatki 

związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska. Ponadto 

ustalono plan zadań realizowanych w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Zarząd Powiatu upoważnia się do zaciągania kredytów krótkoterminowych na pokrycie 

przejściowego deficytu do kwoty 5 000 000 zł. Limit zobowiązań określa się w kwocie  

6 500 000 zł. Projekt budżetu na etapie projektowania jest zawsze niższy, niż pod koniec 

roku. Obawy, co do możliwości budżetowych powiatu w 2021 roku budzi pandemia, gdyż nie 

wiadomo, czy zaplanowane dochody z tytułu podatku od osób fizycznych wpłyną w 

zaplanowanej  kwocie i czy powiat nie będzie ponosił dodatkowych kosztów na walkę z 

chorobą. W 2021 rok zaplanowano remont parteru głównego budynku starostwa, który 

wymaga unowocześnienia, ale jednocześnie zachowania warunków sanitarnych w dobie 

pandemii. Przewidywane w połowie roku przeniesienie siedziby PCPR na zewnątrz będzie się 

wiązać z dodatkowymi wydatkami (czynsz). Po raz pierwszy też zapisane są w budżecie 

środki na realizację zadań związanych z publicznym transportem drogowym. Po stronie 

dochodów na zadania inwestycyjne przewidziano 15% ogólnej puli; po stronie wydatków 

20% tj. 9 mln zł więcej, niż otrzymanych środków. Będą to zatem środki znaczne, choć  
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mniejsze, niż w latach poprzednich. Z Funduszu Dróg Samorządowych w rb. otrzymano  

7 mln zł, z czego zaangażowano 5 mln zł (2 mln zł w roku przyszłym). W najbliższych dniach 

zostanie uruchomiony kredyt w wys. 5 mln zł lub mniej, gdyż nie wpłynął w całości udział z 

podatku od osób fizycznych, tudzież środki z tytułu refundacji programów unijnych. W rb. 

pojawiły się również pewne oszczędności wynikające ze zmiany trybu pracy spowodowane 

pandemią, m.in. zmniejszyły się dochody w komunikacji.  

 

Skarbnik K. Toczko przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021-2028 wraz z materiałem 

objaśniającym. Prognoza została opracowana do 2028 roku, w którym to zostaną spłacone 

wszystkie zobowiązania. Załączone w dokumencie tabele pokazują, jak przewidywane są 

wydatki i dochody, a także nadwyżki powiatu w poszczególnych latach oraz jakie będą koszty 

kredytów, pożyczek i obligacji. Plany i zobowiązania ujęte w prognozie na 2021 rok są 

zgodne z projektem uchwały budżetowej na 2021 rok. Prognoza wykazuje wszystkie zadania 

inwestycyjne zaplanowane do wykonania w najbliższych latach oraz upoważnienie dla 

Zarządu do zaciągania zobowiązań  i dokonywania wydatków na przełomie roku.  

 

Skarbnik K. Toczko przedstawił autopoprawkę do projektu budżetu na 2021 rok oraz do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2028 zgodnie z załącznikiem nr 3 do 

niniejszego protokołu. W ramach autopoprawki: 

 dopisuje się udział powiatu w wys. 200 000 zł przy współfinansowaniu 

przebudowy drogi 1051 S Aleksandria – Kopalnia i jednocześnie zmniejsza się udział 

powiatu: 2 x 100 000 zł w zadaniach realizowanych w ramach Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w gm. Koniecpol DP nr 1092 oraz w gm. Janów 1073 

(propozycje te zostały przedstawiane na wcześniejszych posiedzeniach komisji); 

 zmienia się wartości kwotowe dotyczące scaleń gruntów zaplanowanych do realizacji 

do 2023 roku, w tym aktualizację zaangażowania środków w związku z decyzjami 

ministerialnymi oraz wojewódzkimi określającymi wysokość dotacji; 

 zmienia się limity zobowiązań na zero w tabelach dot. projektów drogowych w 

związku z podpisaniem stosownych umów z gminami (WPFn).  

W imieniu Zarządu wnosi o przyjęcie budżetu na 2021 rok oraz WPFn na lata 2021 – 2028 

wraz z  autopoprawką. 

 

Ad. 7a 

Skarbnik K. Toczko przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą: 

 projektu uchwały budżetowej na 2021 rok. Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu; 

 projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2028.  

Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu; 

Obydwie opinie są dla powiatu pozytywne i nie wnoszą uwag. 

 

Ad. 7b 

Przewodnicząca Rady A. Kubat poinformował, że opinia Komisji Budżetu dotycząca projektu 

budżetu powiatu na 2021 rok została udostępniona w systemie eSesja. Biorąc pod uwagę 

zakładane wielkości budżetowe i uwarunkowania wpływające na konstrukcję budżetu powiatu w 

2021 roku, w tym pozytywne opinie komisji Rady i brak wniosków - Komisja Budżetu wnosi o 

uchwalenie budżetu powiatu częstochowskiego na 2021 rok. Opinia stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7c 

Skarbnik K. Toczko poinformował, że żadna z komisji Rady nie zgłosiła wniosków do 

projektu budżetu.  Zgłoszona autopoprawka to zmiana zaproponowana przez Zarząd Powiatu.  
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Ad. 7d 

Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję nad projektem wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2021- 2028. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska wyraziła zadowolenie, że Zarząd rozładował ruch 

petentów i cieszy się, że hall na parterze starostwa zyska nowoczesną oprawę. Chciałaby jednak 

wiedzieć dlaczego dla PCPR-u szuka się lokalu pod najem poza bazą powiatu, skoro jest lokal 

przy ul. Tkackiej, gdzie już kiedyś funkcjonowało PCPR.  

 

Ad. 7e 

Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję nad projektem budżetu powiatu na 2021 

rok. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość I. Palutek oznajmił, że projekt 

budżetu na 2021 rok w porównaniu do poprzednich lat 2018 - 2020 jest dużo słabszy. 

Dochody będą niższe o 13 mln zł, przychody o 10 mln zł, wydatki o 23 mln zł, środki 

pomocowe o 6 mln zł, dotacje o 7 mln zł. Nie napawa to optymizmem. Klub PiS chciałby, 

aby było dużo lepiej. Kiedyś mówili, że budżety zatem  właściwe posunięcia? Czy powinno 

się to zrobić inaczej? Ma nadzieję, że Zarząd wyciągnie wnioski i inaczej sprawę postawi w 

następnych  rozdaniach finansowych. Razi też kwota zapisana na płace na ponad 4 mln zł, bo 

to duży skok w porównaniu do poprzedniego roku. Zaznaczył, że nie są przeciwnikami 

podwyżek wynagrodzeń i rozumieją, że są odprawy oraz obligatoryjne wymagania ustawowe, 

ale zwiększona kwota oznacza podwyżki w wys. 4000 zł na pracownika. Prosi o szczegółowe 

wyjaśnienie w tym temacie. Życzy, aby w następnych wnioskach przyznano większe dotacje, 

żeby można było w powiecie zrobić więcej. Oświadczył, że Klub PiS wstrzyma się od głosu 

nad budżetem na 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wyraził opinię do projektu budżetu na 2021 rok w imieniu 

klubów koalicyjnych. Mechanizmy kształtowania budżetu zostały dokładnie przedstawione, 

więc powinni złożyć podziękowania tym, którzy przyczynili się do ustalenia takiego budżetu. 

Uszczuplenie budżetu spowodowane było niższym udziałem z tytułu podatku oraz sytuacją 

epidemiczną i walką z covid-19. Parametry są mniejsze, ale budżet jest zrównoważony. Mając 

na uwadze te wszystkie uwarunkowania będą głosować za budżetem, co jest zrozumiałe. 

Jednocześnie doceniają głos opozycji, bo nie może być dobrej koalicji bez merytorycznej 

opozycji. Wyraził nadzieję, że kolejne wnioski zgłoszone do Funduszu o dotacje zostaną 

zaakceptowane i głos jednego z największych powiatów w Polsce zostanie usłyszany. Będzie 

prosił sekretarza powiatu i członków zarządu o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska powiedziała, że słuchając wypowiedzi 

Przewodniczącego Klubu PiS odnosi się wrażenie, że Zarząd źle opracował budżet, a przecież 

wg ludowego przysłowia: „Tak krwawic kraje, jak mu materii staje.” Zgadza się z 

Przewodniczącym Rady, że trzeba było nie lada karkołomnych wyczynów, aby opiekując się 

najtrudniejszą w covidzie działką, jaką są domy pomocy społecznej znaleźć tyle pieniędzy, by 

jakoś to wszystko pogrodzić. W swoim imieniu dziękuje tym, którzy z wielką cierpliwością i 

kompetencją pochylali się nad dysponowanymi pieniędzmi. Ma nadzieję, że środki, które 

przyjdą, będą właściwie zagospodarowane i dołożone do budżetu. 

 

Wicestarosta J. Miarzyński poinformował, że wydatki zaplanowane na 2021 rok w stosunku 

do wykonania bieżącego budżetu są mniejsze z kilku powodów. Przede wszystkim są niższe 

dochody o 13,5 mln zł, gdyż są mniejsze dochody własne i majątkowe. Dochody w 2020 roku  
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w trakcie roku dużo wzrosły m.in. dzięki dotacjom z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych (7,8 mln zł) oraz innych programów, w tym drogowych. Niestety tym razem 

Fundusz nie zasilił znacząco budżetu. W budżecie na przyszły rok nie zaplanowano środków 

na zagospodarowanie poscaleniowe. Wnioski w ten sprawie zostały już złożone. Dotyczą 

obiektów scaleniowych: Zawada – Śliwaków - Zberezka; Lubojna – Lubojenka; Widzów. 

Czekają na decyzję województwa i ministerstwa. Liczą, że w I kwartale następnego roku 

środki wpłyną. Dopiero wtedy wprowadzą kilkanaście milionów do budżetu. Przychody są 

niższe, ale to chyba lepiej, bo biorą niższy kredyt. Wprowadzane są do nich też wolne środki  

z roku poprzedniego, czyli też zmieniają w trakcie roku. Póki co plany drogowe są mniejsze o 

10 mln zł, na co składają się niższe dofinansowania z gmin i niższy udział powiatu, który 

corocznie ulega zwiększeniu w miarę zdobywania środków zewnętrznych. Liczą, że w 

przyszłym roku również uda się pozyskać środki z Funduszu na zadania drogowe, tym 

bardziej że wg słów premiera M. Morawieckiego: „Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych 

powstaje na skutek ubytków dochodów samorządów  i sytuacji covidowej w kraju, a ma 

pobudzić gospodarkę”. Poza Funduszem liczą też na środki z Europejskiego Programu 

Odbudowy, gdzie ma się pojawić w Polsce 200 mld zł. Stąd wnioski skierowane do drugiego 

rzutu, tym bardziej, że wg ekspertów wpisują się w zasady.   

 

Sekretarz H. Sobel odniósł się do zapytania Wiceprzewodniczącej Rady U. Całusińsiej 

dotyczącego budynku starostwa przy ul. Tkackiej w kontekście najmu lokalu dla PCPR. 

Nieruchomość przy ul. Tkackiej nadal stanowi majątek powiatu częstochowskiego. Połowę 

powierzchni zajmuje tam Biuro Powiatowe ARiMR zgodnie z umową do 2023 roku. Połowę 

zajmuje Powiatowy Lekarz Weterynarii zgodnie z umowami corocznymi. Półtora pietra 

zajmuje nasza jednostka Powiatowa Poradnia Psychologiczno - Pedagogiczna. Jeden pokój 

zajmuje Mała Przedsiębiorczość, jeden pokój - nieodpłatna pomoc prawna, dwa pokoje -  

Konfederacja Pracodawców Lewiatan. Jest jeden pokój wolny, który od nowego roku zajmą 

sportowcy z piwnicy w budynku starostwa. Opuszczony pokój zostanie przeznaczony dla 

pracowników obsługi. Dochody powiatu z tytułu najmu wynoszą 3 mln zł na rok. Wynajęcie 

lokalu dla PCPR będzie kosztować od 150 000 zł do 300 000 zł.  

 

Radny A. Wochal odniósł się do zarzutów opozycji, że za dużo środków w budżecie jest 

przeznaczanych na administrację i płace, a za mało na drogi, notabene padających co roku. 

Zauważył, że środki wydawane są nie tylko na drogi i administrację, ale również na oświatę – 

12 mln zł, pomoc społeczną - 16 mln zł, placówki opiekuńczo-wychowawcze – 8 mln zł, 

powiatowy urząd pracy – 4 mln zł. To nigdy nikogo nie bulwersuje. Jest to nasze zadanie  

i musimy tu środki wydawać. Na płace zawsze są zarzuty, a przecież pracownicy muszą 

otrzymywać godziwe wynagrodzenie, tym bardziej, że zadań przybywa i są trudne. Niektóre 

wydziały pracują w trudnych warunkach, które teraz będą zmieniane z korzyścią nie tylko dla 

urzędników, ale i petentów. W dziale administracja na rok przyszły przybyło tylko 747 000 zł 

i są tam środki nie tylko na płace, ale różne na inne zadania, jak usługi, opłaty, promocję 

powiatu, na diety radnych (niemała pozycja), na covid, regulację stanu prawnego, co go 

szczególnie cieszy, bo środki te są potrzebne. Inne zaplanowane wydatki w budżecie godne 

odnotowania, to monitoring suszy pomocny przy ubieganiu się o odszkodowania dla rolników 

i sporo rezerw. Radny zaznaczył, że nigdy nie ma zastrzeżeń, co do wielkości budżetu, 

aczkolwiek można by mieć uwagi, co do struktury. W PZD np. za mało środków przeznacza 

się na bieżące utrzymanie dróg, co widać w porównaniu do środków na utrzymania dróg 

wojewódzkich. Nie ma też w budżecie na 2021 rok środków na budowę obiektu socjalno-

administracyjnego w Poczesnej, ale być może to się zmieni.  

 

Starosta K. Smela oświadczył, że nie będzie bronił budżetu, bo tyle środków mają i tyle 

starają się rozsądnie wydać oczekując w trakcie roku, że coś przybędzie do budżetu i 

kondycję poprawią. Zwrócił uwagę, że administracja kojarzy się niesłusznie tylko z wypłatą,  
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a to jest tylko jeden z kilkudziesięciu elementów. Nie da się pracować w trudnych warunkach 

za marną płacę. Administracja źle wynagradzana, niedostrzegana i poniewierana nie będzie 

dobrze wykonywać swoich czynności dla 135 000 mieszkańców. Przyznaje, iż nie jest mu 

przyjemnie, że nie stać nas na eleganckie remonty i standardy. W dps-ach owszem jest ok pod  

tym względem,  ale w starostwie już tak dobrze nie jest. Budżet po raz pierwszy w historii jest 

konstruowany w tak ciężkiej sytuacji związanej z pandemią i ma nadzieję, że po raz ostatni. 

Jeśli budżet państwa nie wykona swoich wpływów i gospodarka nie wyrobi PKB w sposób 

znacznie wyższy, niż obecnie, a nie zrobi, to nie wie, czy pieniądze europejskie są w stanie 

zabezpieczyć wszystkie straty. Starosta zwrócił się z prośbą do przedstawiali PiS dotyczącą 

dystrybucji pieniędzy rządowych, aby zrobili parę czynności, parę telefonów i pokazali, że 

dużym priorytetem dużego powiatu, czy się chce, czy nie chce, są drogi i aby skutek był 

dobry.  Ze swej strony postarają się tak przygotować wnioski, aby nie było zarzutów, że 

czegoś nie dopełniono. Rzadko się zdarza, że nie dostają środków tam, gdzie są podane 

kryteria. Natomiast tam, gdzie przyznawanie pieniędzy jest intencyjne, mniej konkursowe 

może się okazać, że tych pieniędzy mogą nie dostać. Co do klimatyzacji w DPS-ie w 

Blachowni zdania są podzielone, co do bezpieczeństwa. Na pewno postarają się o opinię 

techniczną, czy klimatyzacja nie pogorszy sytuacji w stanie epidemii. O budżecie mówi się 

codziennie i dużo się dyskutuje o różnych kierunkach działania, a każdy z członków zarządu 

zabiega o resortowe środki. Dzisiejsze posiedzenie też nie będzie łatwe, bo muszą wytypować 

3 zadania mające szanse na dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Dróg 

Samorządowych, a znikąd podpowiedzi. Bardzo prosi zatem radnych z Klubu PiS, aby zrobili 

użytek z tego, że ich opcja ma władzę, bo powiat częstochowski jest polityczny przy 

wyborach, ale międzyczasie trzeba się brać za robotę i robić, co się da.   

 

Radny A. Jaruga podziękował staroście i Zarządowi oraz radnym i pracownikom starostwa  

zaangażowanym w budowę budżetu, gdyż w dobie pandemii z wielu rzeczy trzeba było 

zrezygnować, inaczej spojrzeć i ciężko dopiąć kwoty. Są głosy, że źle ocenia się budżet i nie 

docenia się pracy oraz za dużo wydaje się na płace, a przecież nie tak dawno pytano z 

mównicy, dlaczego pracownicy zarabiają tak mało. To gdzie tu jest zdrowy rozsądek? O 

inwestycjach też słyszał z mównicy, że należy głośno optować za tym, że jeśli powiat dostaje  

pieniądze od państwa, to muszą sztandarowo rozpowiadać, że te pieniądze otrzymano od 

państwa - i zgadza się, słusznie. Dlatego też przy inwestycjach współfinasowanych 

zewnętrznie takie informacje się znajdują. W chwili, gdy ¾ samorządów w Polsce nie 

otrzymało pieniędzy z Funduszu Inwestycji Lokalnych, to głośno należy mówić, że pieniędzy 

tych nie będzie, a nie zamiatać pod dywan, bo to nie wnioski powiatu były złe.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura odniósł się do projektu budżetu na 2021 rok. Dochody własne  

wynoszą 69 mln zł tj. ponad 59%, a pamięta pierwszy budżet powiatu, gdy dochody własne 

stanowiły 8% i wynosiły 10 mln zł. Dochody własne to pełna demokracja samorządu, bo o 

tych pieniądzach decyduje Rada. Pozostałe pieniądze, jak dotacje, subwencje, środki 

pomocowe są znaczone. Środki pomocowe w przyszłorocznym budżecie stanowią 5,7%, bo 

kończą się projekty z poprzedniego rozdania unijnego i wchodzimy w nowe perspektywy. Nie 

ma ich zatem w budżecie. Budżet jest proinwestycyjny, gdyż realizowane są duże projekty 

inwestycyjne - i trzeba o tym pamiętać. W rb. Zarząd nie miał zapisanych środków na walkę z 

covid-19. Potrafił jednak w ramach środków własnych wygenerować na to 1,3 mln zł na 

wydatki ponoszone w placówkach oraz pozyskać środki zewnętrzne w wys. 2,2 mln zł 

sporządzając stosowne wnioski przez pracowników PCPR (środki na dodatki specjalne dla 

dps-ów oraz na tablety i komputery dla rodzin zastępczych na pracę zdalną). Przypomniał, że 

na usuwanie skutków powodzi powiat wielokrotnie otrzymywał od państwa znaczne dotacje 

celowe sięgające kwoty nawet 20 mln zł. W tym roku powiat nie otrzymał ani złotówki na ten 

cel. Otrzymał wprawdzie 850 000 zł na zadanie w DPS-ie w Blachowni, ale nie otrzymał  

5 mln zł na usuwanie skutków powodzi, na które liczył. Wysuwa z tego konkluzję, że jest to  
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centralizacja finansów. Zaznaczył, że każda uzyskana złotówka jest na wagę złota, bo 

jesteśmy powiatem ziemskim, który nie jest bogaty i nie ma dużych dochodów w PIT-ach.  

Od 1 stycznia 2021 roku najniższe wynagrodzenie w kraju będzie wynosić 2800 zł. W DPS  

w Blachowni trzeba zatem uregulować z urzędu wynagrodzenia 50 pracownikom, w Lelowie 

30,  w Turowie 20. Odnosząc się do zapytania Wiceprzewodniczącej Rady U. Całusińsiej 

dotyczącego budynku starostwa przy ul. Tkackiej w kontekście najmu lokalu dla PCPR. Co 

do lokalizacji przy ul. Tkackiej wstępuje przesłanka braku barier komunikacyjnych. Szukają 

miejsca bliżej centrum, dobrze skomunikowanego i spełniającego warunki dla osób 

niepełnosprawnych.  

 

Ad. 7f 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021-2028. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 17 głosami „za”, przy 8 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr XX/162/2020 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021-2028. Uchwała stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021-2028 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, 

Edyta Wierzbińska 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 7g 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 17 głosami „za”, przy 8 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr XX/163/2020 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, 

Edyta Wierzbińska 
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Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027  

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 17 głosami „za”, przy 8 głosach „wstrzymujących 

się”podjęła uchwałę Nr XX/164/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Częstochowskiego na lata 2020 – 2027. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2020 – 2027 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, 

Danuta Tomza, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, 

Edyta Wierzbińska 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok został radnym udostępniony w systemie  

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały, a następnie wobec braku głosów poddał pod go głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 19 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr XX/165/2020 w sprawie zmian w budżecie powiatu 

częstochowskiego na 2020 rok: Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2020 rok 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, 

Krzysztof Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały, a następnie wobec braku głosów poddał pod go głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 24 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

podjęła uchwałę Nr XX/166/2020 w sprawie w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta 

Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Elżbieta Łągiewka 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu częstochowskiego w 2021 

roku został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję 

merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, a 

następnie wobec braku głosów poddał pod go głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednogłośnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XX/167/2020 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

częstochowskiego w 2021 roku 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został radnym udostępniony w  
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systemie eSesja. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, w 

tym do planu pracy Rady. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał ww. projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednogłośnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XX/168/2020 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 

rok. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został 

radnym udostępniony w systemie eSesja. Plan pracy został sporządzony i zaakceptowany przez 

Komisję Rewizyjną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do planu pracy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 24 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr XX/169/2020 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Danuta 

Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został radnym 

udostępniony w systemie eSesja. Plany pracy zostały sporządzone i zaakceptowane przez  
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poszczególne komisje Rady. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu 

uchwały i załączonych do planów pracy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: jednogłośnie 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XX/170/2020 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego 

na 2021 rok 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Skreślony 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że Raport z realizacji „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Częstochowskiego za lata 2018 – 2019” został radnym przekazany 

w materiałach sesyjnych za pośrednictwem systemu eSesja. Informacja została 

zaakceptowana przez komisję merytoryczną.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. Raport, który stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 5 listopada 2020 roku informując, że znajduje się do wglądu w 

Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat powiedział, że dobiega końca wyjątkowo trudny rok. 

Pandemia koronawirusa wszystkich zaskoczyła swoim przebiegiem i skalą. Stanęliśmy wobec 

wyzwań, jakich nie znały przed nami całe pokoleniu. Nie ma dnia, żebyśmy nie dowiadywali 

się o kolejnych przypadkach zakażenia i z powodu żegnaliśmy wielu naszych kolegów i 

znajomych. Ostanie miesiące są wielkim narodowym sprawdzianem solidarności i 

odpowiedzialności. Jest przekonany, że wspólnie zdamy ten trudny egzamin i z nadzieją 

możemy patrzeć w przyszłość. Tegoroczne święta Bożego Narodzenia będą inne, niż 

dotychczas: pełne tęsknoty za normalnością i za spotkaniami w szerszym gronie bliskich nam 

osób. Na ten szczególny czas życzy zdrowia i wytrwałości, aby Nowy Rok przyniósł  

wszystkim na świecie wygraną z pandemia. Szczególne podziękowania należą się osobom, 

które od marca walczyły z pandemią na naszym terenie dbając, aby nie było gorzej i aby w  

naszych placówkach było bezpiecznie. Zachęca do pozytywnego odzewu na apel ministra 

zdrowia w sprawie szczepień, które są poparte merytoryczną wiedzą epidemiologów. Sam 

również zachęca, aczkolwiek zdaje sobie sprawę, że po szczepieniach nadal będą  
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obowiązywać zasady DDD (dystans, maseczka, dezynfekcja). Jest już szczepionka i jest 

szansa na zmniejszenie epidemii, więc patrzmy w Nowy Rok optymistycznie.  

 

Starosta K. Smela złożył wszystkim uczestnikom sesji życzenia świąteczne życząc 

spokojnych świat, mimo trudności i pocieszenia w gronie najbliższych. Liczy się zdrowie, 

liczy się rodzina i najbliżsi. Sam przeszedł koronawirusa w miarę łagodnie, ale najgorsze były 

oczekiwania i miesiąc w izolacji. Życzenia składa też służbom – policji i strażakom, które 

zmieniły profil działania, a mogli by wykonywać wiele innych rzeczy.  

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz.12.20 zamknął 

obrady XX Sesji Rady Powiatu. Podziękował za udział radnym obecnym na sali, jak i radnym 

on-line. Poinformował, że następna sesja odbędzie się 29 grudnia 2020 roku godz. 10:00, 

(wtorek). 

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 

 


